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עצי התאנה התקיימו כאן לפנים,
לא השתייכו לאיש, רק לנוף.
חשבתי שבאמת היינו מוגנים

כמו העצים
במחול העונות...

)מילים: רחל שפירא(
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ריאיון עם

פרופסור חיה קפלן
ראש התוכנית לתואר שני ביעוץ חינוכי

פרופסור חיה קפלן, ראש 
התוכנית לתואר שני ביעוץ 
חינוכי, היא אחת מחברי 

הסגל הוותיקים במכללה. 
חיה הקימה וניהלה את 
היחידה לכניסה להוראה 

במכללת קיי במשך 
עשר שנים. לקראת סיום 

הסמסטר שוחחנו עם 
חיה על תוכנית ההכשרה 
למנהלים חדשים שהיא 

מנהלת, על המרכז 
למוטיבציה והכוונה עצמית 
שהיא עומדת בראשו ועל 

חינוך בימי מלחמה.

שלום חיה, ספרי קצת על עצמך. 

קיבוץ  יוצאי  להורים  בת  קטנה,  מושבה  הייתה  עוד  כשהיא  יבנה  בגן  גדלתי 
חצור.  למדתי בבית יסודי בגן יבנה ואחר כך בתיכון דה־שליט ברחובות, במגמת 
ולצד  ביולוגיה. אחרי התיכון התגייסתי לחיל האוויר. שירתי בחצרים. בהמשך 

הלימודים האקדמיים גרנו בבאר שבע ובהמשך במיתר. 
אני אימא לארבעה ילדים וסבתא לשבעה נכדים, חברת סגל במכללת קיי משנות 
כיועצת  שונים. התחלתי  במכללה תפקידים  מילאתי  במהלך השנים  ה־2000. 
מיוחדות  )תוכניות  תואר  להשלמת  למכללה  שחזרו  בפועל  למורים  אקדמית 
למורים בפועל(. בהמשך הקמתי את המרכז למוטיבציה והכוונה עצמית. אחד 
התפקידים החשובים שעשיתי, ממש בבחינת שליחות, הוא ההקמה והניהול של  
"משאבי צמיחה", היחידה לכניסה להוראה במכללת קיי. כיום אני משמשת ראש 
התוכנית לייעוץ חינוכי לתואר שני, ממשיכה עם תחום הכניסה לתפקיד ומנהלת 
הכשרה  לעבודתם,  הראשונה  בשנה  חדשים  למנהלים  ההכשרה  תוכנית  את 
תוך כדי תפקיד. כמו כן, אני יועצת אקדמית ומובילת מחקר במרכז לסימולציה 

במכללה.

איך הגעת לאקדמיה?

למדתי לתואר ראשון בחינוך ובספרות באוניברסיטת בן גוריון. לאחר מכן עבדתי 
כמורה לספרות במשך מספר שנים ולמדתי לתואר שני בפסיכולוגיה חינוכית 
כיועצת חינוכית, שימשתי מספר שנים  גוריון. בחרתי לעבוד  בן  באוניברסיטת 
כמדריכת שפ"י )בתחום שנקרא שת"ל – שיפור תהליכי למידה( ואף כמפקחת 
במקביל  המוטיבציה.  בתחום  דוקטורט  לימודי  התחלתי  בהמשך,  קצר.  לזמן 
לימדתי באוניברסיטת בן גוריון ובמכללה והחלטתי לבסס את מקומי האקדמי 
במכללת קיי. מכללת קיי הייתה ועודנה עבורי בית אקדמי שאפשר לי להתפתח 

מבחינה מקצועית ומחקרית.

למה למדת חינוך? 

ילדים.  לקדם  שיכול  בתחום  אמונה  לי  יש  ילדים.  עם  לעבוד  מעניין  לי  נראה 
בחרתי ללמוד במקביל ספרות שתמיד אהבתי. 

איך ומתי הגעת למכללת קיי? 

הדוקטורט.  ללימודי  במקביל  האלפיים,  שנות  בתחילת  קיי  למכללת  הגעתי 
למגזר  חינוכיים  ויועצים  פסיכולוגים  להכשרת  תוכניות  הובלתי  באוניברסיטה 
חינוכי  וייעוץ  חינוכית  לפסיכולוגיה  השני  התואר  במסגרת  ולימדתי  הבדואי, 
כך למשל  מורים. את התחומים האלה העברתי למכללה.  וביחידה להכשרת 
שלימדתי  תחום  חינוכי,  לייעוץ  בתוכנית  המערכתי  התחום  את  מלמדת  אני 

באוניברסיטת בן גוריון. 
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איך הייתה הקליטה במכללה? 

נראה לי שקליטה במוסד אקדמי היא תהליך. התחלתי בהוראה 
ולאט לאט הכרתי את הדמויות השונות במכללה והכירו אותי ואת 
היכולות שלי. המסר שלי לכל מי שנכנס למכללה הוא להתמקד 
בעשייה, בהוראה ובמחקר ולהבין שהתפתחות בתחום האקדמי 

היא תהליך שלוקח זמן. צריך סבלנות והשקעה רבה. 

כראש היחידה לכניסה להוראה מה היו הדברים שעמדו מול עינייך?

היחידה לכניסה להוראה הייתה עבורי שליחות. היחידה מהווה את 
הגשר בין לימודי ההכשרה לבין העבודה בפועל במערכת החינוך. 
היחידה כוללת את שנת הסטאז' ושנה נוספת של "מורים חדשים", 
וכן הכשרה לחונכות. בניתי את היחידה על התפיסה התיאורטית 

ההכוונה  תיאוריית  של 
שמתמקדת  העצמית, 
הפסיכולוגיים  בצרכים 
שייכות,  הבסיסיים: 
ואוטונומיה,  מסוגלות 
תחושת  ליצור  במטרה 
שלומות ולקדם מוטיבציה 
בהוראה  אוטונומית 
במסגרת  בחונכות.  וגם 
מטרות,  חזון,  גובשו  זו 

עקרונות ופרקטיקות. 
הראשונות  בשנים 
כיחידה  פעלה  היחידה 
עם  בשיתוף  ניסויית 

האגף לניסויים במשרד החינוך. במסגרת היחידה פותחו תוכניות 
ייחודיות, ביניהן פיתוח אקספלורציה בקרב מורים חדשים ותוכנית 

ייחודית להכשרת חונכים, "חונכות תומכת אוטונומיה".
אחד הפיתוחים המרכזיים ביחידה היה פיתוח ויישום מודל חדש 
של  חממות, קהילות למידה שמשלבות מתמחים, מורים חדשים 
היום  עד  פועלות  אלה  קהילות  וביישובים.  ספר  בבתי  וחונכים 

ביישובים ברחבי הנגב.

את עובדת רבות עם החברה הבדואית בנגב. תוכלי להרחיב קצת על 
העבודה איתה?

אחד ההיבטים שאני רואה כמשמעותי בעשייה החינוכית שלי הוא 

העבודה עם האוכלוסייה הבדואית בנגב. כתושבת הדרום וכאשת 
חינוך אני רואה חשיבות בקידום אוכלוסייה זו. העבודה בחממות 
נעשתה ונעשית עד היום בשיתוף עם הרשויות המקומיות, משרד 
הזדמנות  זו  המקומית.  הקהילה  אנשי  וכן  והמפקחים  החינוך 
של  המיטבית  השתלבותם  ועל  הרגשי  עולמם  על  להשפיע 
המורים שיוצאים מכותלי המכללה במערכת החינוך. העבודה 
תהליכי  עם  להשתלב  מאפשרת  הבדואית  האוכלוסייה  עם 
מאמינה  מאוד  אני  בחברה.  שמתחוללים  משמעותיים  שינוי 
בחזון של מכללת קיי שלפיו המכללה אמונה על התפתחותם 
מקום  לנו  שיש  וחושבת  הנגב,  ברחבי  חינוכיים  מנהיגים  של 
החינוך.  בתחום  שמתחוללים  משמעותיים  בתהליכים  חשוב 
לספר  יכולה  אני  זה  בהקשר 
שנקראת  תוכנית  פיתוח   על 
"שיאי"ם בנגב", שמבוססת על 
יצירת סביבה לקידום מנהיגות 
סטודנטים  בקרב  ומצוינות 
הבדואית.  מהחברה  שלנו 
היום  עד  פועלת  התוכנית 
בהצלחה ונמנית על התוכניות 

הייחודיות של משרד החינוך.

פרויקטים  או  תוכניות  עוד  יש 
שהקמת או ניהלת?

הובלתי  האחרונה  השנה  עד   
הבין־לאומי  הפרויקט   את 
פרויקט  ולפניו  "פרומנטורס" 
שנקרא "פרוטיץ". שני הפרויקטים – במסגרת תוכנית ארסמוס+ 
אוניברסיטאות  עם  בשיתוף  פעלנו  האירופי.  האיחוד  של 
מאירופה ועם תשע מכללות להוראה בארץ. ב"פרוטיץ" בנינו 
 MIT-Multiple Players שנקרא  למידה  קהילת  של  דגם 
Induction Teams. פרויקט זה יושם בבית הספר מקיף ו בבאר 

לקיה.  הבדואי  וביישוב  ברהט  אלהוזייל  הספר  בבית  שבע, 
להכשרת  חדשים  מודלים  פיתחנו  ה"פרומנטורס"  במסגרת 
בחממת  גם  האחרונה  ובשנה  כסייפה  ביישוב  ופעלנו  חונכים 
באר שבע. המטרה המרכזית של הפרויקט הייתה לקדם את 
עמדתי  הפרויקט  כמנהלת  בישראל.  החונכים  הכשרת  תחום 
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בראש צוות שפיתח את התפיסה והמודלים הייחודיים להכשרת 
חונכים, כמו חונכות הפוכה. אחד המודלים הוא תוכנית לטיפוח 
אוטונומיה, שמשלבת את התפיסה, העקרונות  מבוססת  חונכות 
כבר  והפרקטיקות של תיאוריית ההכוונה העצמית. המודל הזה 
ואף  עת  כתבי  כנסים,  במסגרת  הבין־לאומית  בספרות  פורסם 
במסגרת  חדש  ספר  כותבים  אנו  האלה  בימים  בספר.  פרק 
הפרויקט הבין־לאומי. למודלים החדשים ולעבודה הקלינית שלנו 

בשדה יהיה מקום.
הדרך  בתחילת  בכירה.  מרצה  אני   2011 מאז  מבחינה אקדמית 
בהוראת  מתמקדת  אני  וכיום  הראשון  לתואר  קורסים  לימדתי 
תחום המוטיבציה בתוכניות לתואר שני במכללה, כולל סמינריון. 
לסיום  שלהם  המחקר  בעבודות  סטודנטים  מנחה  אני  כן  כמו 

התואר, ורובן מתבססות על תחום המוטיבציה.

תוכלי לספר קצת על התוכנית לתואר שני בייעוץ חינוכי? מה כוללת  
תוכנית הלימודים?

שני  לתואר  התוכנית  ראש  משמשת  אני  האחרונות  בשנים 
של  קלינית  בהכשרה  מתמקדת  התוכנית  החינוכי.  בייעוץ 
ברחבי  ספר  בבתי  רבה  בהצלחה  בהמשך  יועצים, שמשתלבים 
היועצים  של  המערכתית  בעבודה  מתמקדת  התוכנית  הנגב. 
ובשעת  בשגרה  חוסן  בקידום  ורגשי,  טיפולי  בשיח  החינוכיים, 
בעבודה  הורים,  עם  בעבודה  הנוכחית,  בתקופה  כמו  חירום 
בליווי  ביקורתית,  חשיבה  בפיתוח  תרבויות,  מרובת  בחברה 
הסטודנטים בפרקטיקום בשדה ועוד. כמובן גם ליווי הסטודנטים 
בתוכנית  רב  דגש  גמר(.  )עבודות  וכתיבתם  מחקרים  בעריכת 
שלנו מושם על שילוב סטודנטים מהחברה הבדואית והכשרתם 
גאה  מאוד  אני  הבדואית.  החינוכית  במערכת  חינוכיים  כיועצים 
בעבודתנו עם הסטודנטיות והסטודנטים מהחברה הבדואית ועם 
הצלחותיהם. במסגרת התוכנית פותח קורס ייחודי בשם "חונכות 
תומכת אוטונומיה בזיקה לייעוץ החינוכי", שמתבסס על תיאוריית 

ההכוונה העצמית ומלווה במחקר.

איך מתמודדים עם הירידה בכמות המורים ועם נטישת המורים?

להוראה  לכניסה  והיחידה  להוראה  לכניסה  האגף  במסגרת 
במכללה נעשית עבודה רבה ויש פרויקטים רבים לטיפול בסוגיה 
זו. אני באופן אישי מאמינה שכדי למנוע נשירה יש צורך לבנות 
עבור המורים סביבה תומכת צרכים פסיכולוגיים. לשם כך צריך 

במורים  שיתמכו  כך  הקורסים  את  להבנות 
ופסיכולוגית  חברתית  רגשית,  מבחינה 
ולעבוד בשטח בשותפות עם גורמים שונים 
של  המוקד  היה  זה  בקליטתם.  שעסוקים 

ושל  הבין־לאומיים  הפרויקטים 
החממות.

והכוונה  למוטיבציה  המרכז  מהו 
עצמית? 

זהו מרכז שעוסק בעבודה עם בתי 
ספר וגופים חינוכיים ומטרתו ליצור 

להתפתחות  אופטימליות  סביבות 
מורים במהלך שנות הקריירה שלהם. 

אפשר לספר על רשת בתי ספר בבאר 
שבהם  רבים  ספר  בתי  זו,  תפיסה  סביב  בעבר  שהובלתי  שבע 
פעלתי עם שותפים נוספים להובלת תהליכי שינוי. גם כיום אנחנו 
והכוונה  אוטונומיה  של  תפיסה  לקידום  ספר  בתי  עם  עובדים 

עצמית בתהליכי הוראה־ למידה. 

ספרי על תוכנית ההכשרה למנהלים חדשים.

מדובר בתוכנית שמובלת על ידי משרד החינוך ומכון אבני ראשה 
עם  בשותפות  דרום,  במחוז  להובילה  קורא  בקול  זכינו  ואנו 
המכון הדמוקרטי. התוכנית מיועדת למנהלים בשנתם הראשונה. 
התוכנית כוללת שבוע הכשרה בקיץ, 150 שעות הכשרה במהלך 
ועוד.  אישי",  "מסע  בשם  חקר  תוכנית  כנסים,  סיורים,  השנה, 
התוכנית מלווה בהערכה לאורך כל השנה. בתוכנית צריך לסנכרן 

בין המפקחים, המנחים והמשתתפים. זו עבודה מסביב לשעון.
יש לנו צוות של שישה מנחים מומחים בתחומם. אנו פוגשים קבוצה 
מנחים  בסיורים,  אותם  מלווים  בשבועיים,  פעם  מנהלים   23 של 
החינוך.  משרד  של  מדריכים  של  לצידם  גם  אישי,  באופן  אותם 
מקבילים,  תהליכים  ועל  מצמיח  ניהול  על  דגש  שמה  התוכנית 
סביבה מיטבית תומכת צרכים בהכשרה, כמודל לתהליך מקביל 

בבתי הספר.

כיצד התנהלתם במסגרת המלחמה?

כניסתם  לאחר  חודש  מאתגרת.  מאוד  שנה  ועודנה  הייתה  זו   
לפי  פעלנו  בחירום.  ספר  בתי  לנהל  נאלצו  המנהלים  לתפקיד 
עקרונות ההתמודדות בחירום ולאט לאט  איחינו את ה"רצפים" 
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שנפגעו והמשכנו בהכשרה תוך הכלה והתאמה של דרכי העבודה 
למצב. 

דנו  בקשיים של מנהל חדש, ניהול בימי מלחמה וכדומה. בעקבות 
המלחמה עברנו למפגשי זום. למדו גם על תיאוריות של עבודה 
בשעת חירום ויישמנו אותן בעבודה בהכשרה. זו שנה מורכבת כי 

חלק מהמנהלים מפונים, וחלק חוו אישית את המלחמה.

ספרי על אתגר שנתקלת בו לאורך הדרך.

ההכשרה  ותוכנית  הנוכחית  המלחמה  הוא  המרכזי  האתגר 
שאמורה לקדם את התפתחותם של מנהלים. ותוך כדי המנהלים 
החדשים נאלצו לשנות כיוון )שאותו החלו לפתח( ולהתמודד עם 

המלחמה ואנו לצידם.

איך מתמודדים עם אתגר החינוך בזמן המלחמה?

בהיבט הטכני בישובים שונים הוקמו בתי ספר חלופיים למפונים. 
מבחינה  החדש.  האתגר  עם  להתמודד  מנסה  החינוך  משרד 
נזקים  נושאים  ועדיין  הקורונה  בזמן  גדלו  הילדים  רוב  רגשית, 
מאמינה  אני  הזאת.  מהתקופה  ופדגוגיים  רגשיים   – פסיכולוגיים 
וביכולת שלהם להתמודד עם המצב. חשוב מאוד לתת  בילדים 
התוכנית  במסגרת  באילת  סיירנו  תומכת.  רגשית  סביבה  להם 
הדגמים  על  המפונים,  עם  אילת  העיר  התמודדות  על  ושמענו 
החדשים שנוצרו להתמודדות מערכתית בשעת חירום. למדנו גם 
על הצורך לפתח דרכי התערבות חדשות לטיפול הפסיכולוגי. זהו 

אתגר שנתמודד עמו עוד שנים רבות.

מה היית עושה לו היית שרת החינוך? 

מקום  שנותנות  לימודים  תוכניות  על  דגש  שמה  הייתי 
לאוטונומיה של מורים ותלמידים, הרבה זמן ללמידה יוטגוגית 

הילדים,  מלווים של  בעזרת  המורים  של  הכשרה 
שנותנים מקום לילדים לנהל את הלמידה 
שלהם, פחות מבחנים ולחץ. לצערי, למרות 
חזרו  רבים  ספר  בבתי  המלחמה 
פחות  וניתן  הרגילות  לשיטות 
הרגשי  לעולמם  מקום 
ולמקורות  הילדים  של 
באופן  שלהם.  העניין 
כללי צריך שיטות הערכה 

אחרות. צריך לגוון בדרכי ההוראה. לא למדו מספיק מהקורונה 
בהיבט הזה. יש פער בין הרצון לבין השטח.

מה את עושה בשעות הפנאי? 

אני אוהבת לעבוד בגינה. יש לי גינת קקטוסים מרשימה. אבל אני 
בעיקר כותבת מאמרים. 

אילו לא היית עובדת במערכת החינוך, במה היית עובדת?

אני לא רואה עצמי מחוץ למערכת החינוך. יש כל כך הרבה מקום 
להתפתח בתחום זה, בעיקר אם אתה פועל במכללה כשהחינוך 
הוא לב העשייה שלה. אני רואה את עצמי גם כאשת אקדמיה, 
והשילוב  בפועל,  בהתערבויות  כאשת שטח,  וגם  וחוקרת  מרצה 

הזה ממלא את עולמי. 
כל חיי עסקתי בניהול. בתוכניות אני משלבת ידע ואהבה לחינוך 
עם ניהול. לא ויתרתי אף פעם על השדה, על חיבור של התיאוריה 
לשטח. בכל מקום שאדם עובד בו הוא צריך לחבר את הבסיס 

התיאורטי שלו. 

מה הדרך הנכונה להתקדם בקריירה, ומה מקום העבודה צריך לספק 
לעובדים?

מקום העבודה צריך ליצור סביבה שתאפשר לאדם לצמוח. לא 
עומס.  שחיקה,  הרבה  רואים  הרפואה  בעולם  גם  בחינוך.  רק 
המעסיק צריך לתת לאדם אוטונומיה במיטבה, יכולת להוביל את 

עצמך לפי האמונות שלך, הזדמנויות להתפתחות. 
העובד, לא משנה אם הוא מורה, מרצה או בכל תפקיד אחר, צריך 
למקום  צעד  אחר  צעד  ולהתקדם  להשקיע  עצמו,  את  להוכיח 
שהוא רוצה להגיע אליו. חשוב שתיצור לעצמך סביבה שתאפשר 
לך להתקדם. תהיה ליד אנשים שמאמינים בך. במכללת קיי יש 

סביבה נהדרת להתפתחות.

מה מתסכל אותך?

לראות שלמרות הקורונה ולמרות המלחמה עדיין אין שינוי מהותי 
במערכת החינוך. 

תודה רבה חיה והצלחה רבה בהמשך דרכך.

משפט אחרון לסיכום.
אדם שרוצה יכול. 
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ועורף".  'מכללה בהקשר', הוחלט לקיים לבעלי תפקידים בתואר הראשון ובתואר השני, סיור "חזית  כחלק מחזון המכללה של 
נזקקות,  למשפחות  סיוע  ומעניק  המלחמה  של  הראשונים  מימיה  פועל  זה  חמ"ל  ברהט.  שהוקם  לחמ"ל  נגיע  הסיור  במסגרת 

כתוצאה מהמלחמה, מהחברה הבדואית והיהודית כאחד, ומעביר מסר של שותפות ותקווה.  
המוקד הבא, הוא העיר שדרות, שבמהלך השבת השחורה הגיעו אליה עשרות מחבלים, והתקיימו בה מספר זירות לחימה ברחובות, 
בכבישים, בדרך לבתי הכנסת ובתחנת המשטרה. למרות האבדות הרבות, החטופים, הפינוי של התושבים וההרס הרב, קיימת 

ביישוב ערבות הדדית, חברות אמיצה וקהילה שממשיכה ומתמודדת ולא מוותרת, על מנת לאפשר את החזרה ליישוב.  
באזור הדרום יישובים רבים המתבססים על חקלאות. היות שהמלחמה פגעה בענף והמשקים החקלאיים נותרו ללא ידיים עובדות 
ועם תוצרת חקלאית שצריך לקטוף. הוחלט כי במקום לקיים יום סגל כמתוכנן, המרצים יתנדבו באחד הישובים ויסייעו בקטיף ובכך 

יקלו על המצוקה – קטיף של תקווה.

סיור חזית ועורף
ביום רביעי, 21.2.2024, 

יתקיים סיור לבעלי תפקידים במכללה. 
הסיור יכלול ביקור בחמ"ל המשותף ברהט, סיור בשדרות, 

ביקור בחמ"ל העירוני וארוחת צהריים עשירה.

קטיף של תקווה
ביום חמישי 22.02.2024 

יֵצאו חברי הסגל האקדמי ליום התנדבות חקלאית 
באזור עוטף עזה.

ההתנדבות החשובה תחליף את יום הסגל המסורתי. 
כולם מוזמנים להצטרף ליוזמה חשובה זו!
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טקס הענקת תעודות מצטייני דיקן

ביום שלישי 13.2.2024 בשעות 18:00-16:00 התקיים באולם 203 
בבניין הראשי טקס חלוקת תעודות למצטייני הדיקן לשנת תשפ"ג

 
בטקס זה חולקו שלושה סוגי תעודות הצטיינות:

לאורך שלוש  ציוני ההתמחות  ממוצע  לפי   – הצטיינות אקדמית 
שנות לימוד; 

הצטיינות פדגוגית –  לפי הציון בקורס ההכשרה הקלינית ב'; 
הצטיינות חברתית – לסטודנטים שהתנדבו ופעלו בתשפ"ג למען 

הקהילה ובתוך המכללה ומחוצה לה.

פרופ' אריה רטנר; ד"ר  הטקס התקיים בנוכחות נשיא המכללה 
תיק  ומחזיקת  שבע  באר  עיריית  ראש  ומ"מ  סגנית  זוהר  חפצי 
החינוך; סגנית הנשיא ד"ר אורלי קרן; דיקנית המכללה ד"ר נעה 
וכמובן  סטודנטים  מרצים,  והתמחויות,  תוכניות  ראשי  ליבוביץ; 

המצטיינות והמצטיינים.

אנו מברכים את  המצטיינות והמצטיינים ומאחלים להם הצלחה 
רבה בהמשך!
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כנס הכשרת מחנכות-מטפלות

מחנכות-מטפלות  להכשרת  הפתיחה  כנס  הראשי  בבניין   203 באולם  התקיים   16.01.2024 שלישי  ביום 
ומובילות כיתה במעונות היום.

את באי ובאות הכנס בירכו ד"ר אורלי קרן, סגנית הנשיא; דינה בן יעיש, ראש לימודי הכשרה; סמדר פרץ, 
מנהלת תחום לידה עד 3 במחוז דרום של משרד החינוך סופי בן-יאיר, ראש תוכנית ההכשרה לגן.

בטקס נכללו גם הרצאתה של מוניקה ידלין 'הענק וגנו – מנוֹחוּת לצְמִיחָה: כוחו של שינוי'.

טקס הענקת תעודות למחנכים מטפלים במעונות יום לפעוטות

ביום רביעי 17.01.24 בשעות 19:30-17:30 התקיים באולם 203 בבניין הראשי 
טקס הענקת תעודות לבוגרות תוכנית ההכשרה לגיל הרך.

הטקס המרגש סיים שנה שלמה שבה מאות מטפלות קיבלו כלים חינוכיים ומקצועיים מהמעלה הראשונה. 
הטקס כלל ברכות, קטעי שירה, הצגת תוצרים וכיבוד עשיר.

ברכותינו לבוגרות התוכנית!
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שבוע הלשון העברית: טקס הענקת פרסים

נערך   21.01.2024 ראשון  ביום 
רטנר,  אריה  פרופ'  של  בלשכתו 
נשיא המכללה, טקס חלוקת תעודות 
בפעילויות  לזוכים  ופרסים  הוקרה 
שבוע הלשון העברית לשנת תשפ"ד. 

הטקס נערך בהשתתפות
פרופ' אריה רטנר, נשיא המכללה; 
ד"ר אורלי קרן, סגנית הנשיא; רו"ח 

משה שולץ, מנכ"ל המכללה; 
ד"ר אסתי פיירסטיין , ראש 

בית הספר להכשרה, 
מר סיימון דוידוב, יו"ר 
אגודת הסטודנטיות 

והסטודנטים של מכללת קיי;  ד"ר חיים דיהי, ראש ההתמחות בלשון העברית כשפה שנייה; ד"ר נועה בוטוש, 
ראשת ההתמחות בלשון העברית כשפת אם; ד"ר טליה דיתשי-ברק, מרצה בהתמחות לשון עברית.

תודה לכל המשתתפים וברכותינו לזוכות ולזוכים: • אבירם חייט • אתי דאלי • עדי בן זקן צ'ויקו • לירי מלכה

נוטעים לזכרם
ביום שלישי 23.01.2024 לכבוד ט"ו בשבט, נערך בקמפוס המכללה טקס נטיעות מרגש לזכר קורבנות המכללה במלחמת חרבות ברזל.
במוקד הנטיעות נשתל עץ תאנה ולצידו לוחית זיכרון. סביבם נשתלו שתילים רבים המציינים רצון לצמיחה, להתאוששות ולחיבור לאדמה.
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שוק קח תן
גם  במכללה  נערכו  בשבט  ט"ו  לכבוד   23.01.2024 שלישי  ביום 
אירועי הפסקה ירוקה. האירועים כללו דוכנים של 'שוק קח-תן', 
בנושא  הסברה  פינת  כמובן,  הארץ  תוצרת  טריים,  פירות  דוכני 
משבר האקלים וההתחממות הגלובלית, עציצים למכירה מהחווה 
להזנת  צוף  פרחי  של  זרעים'  'כדורי  הכנת  ופינת  החקלאית 

פרפרים!

'תגובה ראשונה'

ראשונה'  'תגובה  לתערוכה  גלריה  שיח  נערך   28.1.24 ראשון  ביום 
של האומנים גליה הילי פסטרנק, אסף רהט, אוסי ולד, עדנה אוחנהו 

גבריאלה קליין.

התערוכה שאצרה גבריאלה קליין מוצגת בגלריית המבואה שבלובי 
הבניין הראשי בקמפוס.

'תגובה ראשונה' היא תערוכת יצירות שיצרו חמישה אומנים כתגובה 
מיידית לאירועי שבעה באוקטובר. 

כולם מוזמנים לצפות ביצירות המרשימות ומעוררות המחשבה.
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מפגש למידה קיי־שב

ביום שלישי 30.01.2024 התקיים מפגש סיום 
תוכנית  'בקיי־שב',  התוכנית  של  הסמסטר 
בארץ  הראשונה    – חינוך  לאנשי  ההכשרה 

בתחום הפרעת קשב והתנהגויות סיכוניות.
גילת   ד"ר  עם  העצמה  סדנת  כלל  המפגש 
עובדים  איך  הסבירה  היא  שבה  טרבלסי, 
באמצעות קלפים טיפוליים; צפייה משותפת 
כלים  של  ותרגול  למידה  "פיגומים";  בסרט 
בהפרעת  להתערבות  ייחודיים  טכנולוגיים 
כיד  עשירה  צוהרים  ארוחת  וכמובן  קשב, 

המלך.

התוכנית  מבוני  אחד  ויסקופ,  יותם  לדברי 
ומנהליה: 

"מפגש זה סיכם סמסטר מלא תוכן, ידע וכלים מקצועיים בתחום הפרעת הקשב. בין היתר, למדנו על גישת 'הסמכות החדשה', 
בנות עם ADHD , גישת מגן הנפש', גישת 'היישוג', התמכרויות ובני נוער, ביצוע אינטייק ועוד...".

משתתפי המפגש חילקו שבחים למארגנים ולמציגים והודו להם על סמסטר מלמד ועל מפגש הסיום המהנה.
בסמסטר הבא ילמדו החלוצות והחלוצים את פרוטוקול ההתערבות הייחודי C.B.E.I, התערבות חינוכית קוגניטיבית-התנהגותית 
בהפרעת קשב. פרוטוקול זה פותח על ידי יותם, מטפל C.B.T מוסמך, והוא כולל דרך התערבות ייחודית לאנשי חינוך שעובדים 

עם תלמידים עם הפרעת קשב וגם התנהגויות סיכוניות.

את תוכנית 'בקיי־שב' בנו ומנהלים ד"ר גילת טרבלסי ויותם ויסקופ מההתמחות בחינוך המיוחד במכללה האקדמית לחינוך ע"ש 
קיי בבאר שבע, והיא תוכנית ראשונה מסוגה בישראל!

מכללת קיי מאחלת
 לכלל הסטודנטים והמרצים 

תקופת מבחנים פורייה וחופשה מוצלחת.

מי ייתן ונחזור מהחופשה לימים טובים יותר,
 ימים של אחדות ושל שלום,

ימים שבהם נתאחד עם כל החטופים והחטופות.


